
  
 

  25. februar 2016  

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut anmoder jeg Naalakkersuisut om at besvare 

følgende spørgsmål:  

  

Spørgsmål: 

1. Er der tal på antal fødte med alkoholskade i Grønland? 

2. Er der planer om at forebygge alkoholmisbrug og andre rusmidler i forbindelse med 

graviditet? 

3. Hvilke tiltag er der i forbindelse med Føtal Alkohol Syndrom ramte børn? (fra 

kommuner, sundhedsvæsenet eller staten) 

4. Er man åben over for at lave en lovgivning omkring graviditet og alkoholmisbrug og 

andre rusmidler? 

5. Hvad gør man for at hjælpe de unge der er født med alkoholskade? 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Børn som er født med alkohol- og narkotikarelaterede skader under fosterstadiet er i det sidste år 

blevet mere synlige i folkeskolen. Denne tilstand er set med fremtidens øjne en farlig og truende 

tendens. Hvorfor det er interessant at skulle få at vide, om denne tendens kan holdes nede. Jeg vil 

gerne vide om hvilke initiativer og metoder Naalakkersuisut vi anvende i forbindelse med 

forebyggelse. 

  

 


